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Kornhorn, 15 december 2011 
 
Van de bestuurstafel  
 
Ziehier onze Nieuwsbrief 2011; het jaar van 
o.a. de Publieksvoorziening Curringherveld! 
 
Het afgelopen jaar is er veel gebeurd. 
We zijn blij dat er eindelijk een einde is 
gekomen aan de jarenlange onzekerheid over 
wat we kunnen en mogen in ons dorp en ons  
natuurgebied. De gemeente Grootegast heeft  
750.000  €  beschikbaar gesteld. 
We zijn het project begonnen met de driehoek 
school/dorpshuis/Curringherveld, maar het is 
in de loop van de tijd teruggebracht tot de 
tandem dorpshuis/Curringherveld. Plaatselijk 
Belang is ook een belangrijke partner hierin. 
Hoe het één en ander er uit komt te zien is nog 
niet bekend. Wel is zeker dat er ook een 

“voorziening” in het Curringherveld komt om 
de vrijwilligers van alle werkgroepen zo goed 
mogelijk te ondersteunen bij de uitvoering van 
de werkzaamheden in het natuurgebied en 
natuurlijk ook de projecten van de school. 
 
Vorig jaar hebben we met de provincie 
Groningen gesproken over de mogelijkheden 
van particulier natuurbeheer. Dit is allemaal 
stopgezet omdat de staatssecretaris van EL&I  
grote bezuinigingen heeft afgekondigd op o.a. 
Staatsbosbeheer maar ook op de aankoop van 
gronden en inrichting en beheer. 
Terwijl ik dit stukje schrijf is bekend dat de 
provincie Groningen tegen het natuurakkoord 
heeft gestemd, evenals een aantal andere 
provincies. Wat de gevolgen zijn is niet 
bekend. We kunnen in dit geval alleen maar 
afwachten. 
 



Op een zaterdagmiddag in november zijn we 
met een grote groep vrijwilligers uit Kornhorn 
vertrokken naar Donderen waar we waren 
uitgenodigd voor de jaarlijkse vrijwilligersdag 
van Staatsbosbeheer. 
Een bijzondere middag, met de film BLOED, 
een wandeling in het Noordsche Veld met 
muziek/geluiden op de hei en een buffet na 
afloop. Aardperen, rode en oranje wortels, 
rode bieten, van alles konden we proeven. 
Een bijzondere ervaring! 
 
Ook dit jaar hebben alle vrijwilligers weer 
hard gewerkt om het Curringherveld  
te onderhouden en voor de verschillende 
activiteiten er netjes uit te laten zien. 
Het valt op dat er veel minder scholen gebruik 
hebben gemaakt van het Kabouterpad en het 
Sporenpad dan voorgaande jaren. 
We hebben in Ettie van der Laan een actief 
contactpersoon gevonden. 
 
Een  project wat regionale aandacht heeft 
gekregen is het project van de 
Maranathaschool  “Muziek uit de Natuur”. 
Een prachtig project met als sluitstuk het 
optreden van alle leerlingen van de school in 
het Curringherveld.  
Op een zonnige, warme maandagavond in mei 
verzamelden alle kinderen zich rondom de 
Poele van Boele. Het was práchtig om te zien 
en te horen en ook het publiek was in grote 
getale aanwezig; zie de foto op de voorpagina! 
Vanaf deze plaats nogmaals:  Iedereen bedankt 
die meegewerkt heeft, de leden van de school, 
de NME werkgroep en de C&Hekkers. 
 
Als stichting hebben we ook niet stilgezeten en 
begin november is het beleidsplan afgerond. 
Hierin staat onder meer welke activiteiten we 
graag in het Curringherveld willen. 
 
Ik realiseer me dat ik maar een kleine 
opsomming heb gegeven waar we ons het 
afgelopen jaar mee bezig hebben gehouden. 
De meeste energie is gaan zitten in het overleg 
met de gemeente Grootegast. 
Namens de stichting wil ik iedereen bedanken 
dat zij ons als stichting de tijd hebben gegeven 
om dat overleg te voeren. 
Alle vrijwilligers hartelijk dank voor hun  
inzet het afgelopen jaar; het was in één woord 
geweldig! Verder wensen wij iedereen een 
goed en gezond 2012 en we zien elkaar, waar 
anders, in het Curringherveld. 
 
Lea van der Tuin. 

Van onze gastvrouw Curringherveld 
 
Sinds dit voorjaar ben ik gevraagd om 
gastvrouw te worden van het Curringherveld. 
Dit is leuk om te doen omdat je op deze 
manier nog meer betrokken bent bij het hele 
gebeuren rondom het Curringherveld. Als 
gastvrouw word ik regelmatig gebeld door 
mensen die een verjaardagsfeestje willen 
organiseren voor hun kinderen en dan het 
kabouterpad willen lopen en broodjes gaan 
bakken. Ook bruidjes willen zich graag laten 
vereeuwigen in de mooie omgeving, dus 
regelmatig fiets ik heen en weer om het hek 
los te maken. Wat ook heel leuk was dat ik op 
maandagmorgen werd gebeld met de vraag of 
ik ’s middags wilde komen koffiedrinken in de 
werkschuur, en of ik iets wilde vertellen over 
het gebied; nou gaat koffie er altijd in, dus ik 
op de fiets naar de werkschuur. Er kwam een 
busje met bewoners van het Zonnehuis op 
bezoek. Gezellig koffie gedronken en toen 
hebben we een wandeling door het gebied 
gemaakt waarbij ik het een en ander heb 
verteld, heel leuk om te doen. 
 
Het blijkt dat veel mensen eerst op de website 
kijken en daarna mij bellen met de vraag wat 
er alzo mogelijk is. Het zijn niet alleen 
kinderen die hier komen maar ook familie 
feesten worden hier gevierd. Omdat dit toch 
vaak grote groepen zijn hebben we voor een 
aantal weken een dixy gehuurd, om zodoende 
de mensen van een toilet te voorzien. 
 
In augustus was er een groep jongeren van een 
zorgboerderij, met de huifkar, en in september 
een school uit Leeuwarden. Deze leerlingen 
lopen meestal stage in kinderdagverblijven en 
buitenschoolse opvang. Ze hebben het 
Kabouterpad, het Natuurontdekpad en het 
Sporenpad gedaan, dit als educatieve les. 
Zo merk je dat ook het Lauwerskwartet- 
arrangement begint te lopen. 
 
De samenwerking met alle betrokkenen is heel 
plezierig en blijft dan ook leuk om te doen. 
 
Ettie van der Laan. 
 

  



 
Van onze website www.curringherveld.nl 
 

 
 
4 december 2011 -  Homepage. Unieke foto 
van een kerkuil in de werkschuur! Gespot door 
Hans Russchen, met dank aan Freek Postema. 
 
12 november 2011 -Vrijwilligersdag.  
Van de wandeling door het Noordsche Veld, 
begeleid door de PeergrouP uit Donderen, 
werd een korte video gemaakt die op Youtube 
is gezet en ook te zien is op onze homepage. 
 

   
 
Er waren maar liefst honderd vrijwilligers 
aanwezig (waarvan 14 uit Kornhorn) vanuit de 
beheerseenheden Langelo, Veenhuizen, 
Westerkwartier en Lauwersmeer. 
Wij danken Staatsbosbeheer District Veen tot 
Lauwersmeer, voor dit unieke gebaar van 
waardering naar hun bij het natuurbeheer 
verweven vrijwilligers. 
 
Oktober 2011 - Nieuwsbrief KNHM. In haar 
landelijke nieuwsbrief maakt de Koninklijke 
Nederlandse Heidemaatschappij melding van 
de totstandkoming van het beleidsplan van de 
stichting Curringherveld onder de titel “Een 
natuurgebied als achtertuin” met als motto 
“Elke bewoner brengt een eigen stukje 
deskundigheid in”. Het artikel is te 
downloaden vanaf onze homepage. 

 
Mei 2011 – Project ‘Muziek uit de natuur’.  
Op de homepage uiteraard ook veel aandacht 
voor en foto’s van de NME-projectweken van 
de Marananthaschool. In de schoolkrant edities 
Zomer 2011 en Winter 2011 heeft Rob 
Heringa namens de werkgroep NME twee 
inspirerende bijdragen geschreven over alle 
NME-activiteiten van dit jaar, met het project 
‘Muziek uit de natuur’ als onbetwist 
hoogtepunt. Leuk om zijn verslagen ook aan 
onze vrijwilligers, die dit allemaal mogelijk 
maken, te laten zien (zie afsluitende artikel).   
 
10 mei 2011 - Lente op de Akker. Vanaf 
vanmorgen vroeg was er al een tiental opa-
vrijwilligers van de werkgroep C&HEK op de 
been om de historische akkers te schoffelen en 
te prepareren voor de inzaai van gele lupinen 
en een bonte mix van zomerbloemen door 
groep 3/4 en boekweit en zonnebloemen door 
groep 5/6 van de school: mooie beelden! 
 

_ 
 
6 mei 2011 – It ken net. Méér dan honderd 
bezoekers van jong tot oud hebben in het 
Ekohorntheater bij ondergaande zon genoten 
van een optreden van het dorpszangkoor 'It 
ken net' út de Grinzer Peen... een heerlijke 
zomeravond, met bijzondere dank aan de 
werkgroep Ekohorn voor de prima organisatie. 
 

 



 
25 april 2011 – Ei Ei Westerkwartier. 
Op 2e Paasdag 25 april was het 
Curringherveld het decor voor een expositie 
van honderden kunstwerken die de weken 
daarvoor in het kader van het basisscholen 
cultuureducatieproject 'Kunst in de tuin van 
Groningen' in de gemeente Grootegast werden 
gemaakt. Begeleidend kunstenaar Alette de 
Groot uit Groningen heeft hiervan een 
diapresentatie (op Youtube) gemaakt die ook 
op onze homepage is te bezichtigen. 
 

     
 
Vele honderden bezoekers kwamen het werk 
bekijken van de scholieren van CDS De 
Klister en OBS Het Kompas uit Opende, de 
CBS Remmelt Booij uit Doezum en de CBS 
Maranatha uit Kornhorn. Mede door deze 
opzet hebben zij het Curringherveld kunnen 
ervaren als een familie-beleefnatuurgebied bij 
uitstek. Zij deden actief mee met de overige 
activiteiten die t.g.v. Ei Ei Westerkwartier 
waren georganiseerd. 
 

 
 

 
Het was druk bij de stands van de werkgroep 
Natuur en Milieueducatie (NME) in en om de 
werkschuur; vele kinderen liepen het nieuwe 
Sporenpad of verkenden het Kabouterpad dat 
door de vrijwilligers van de werkgroep 
C&HEK was voorzien van opnieuw geverfde 
stenen en een nieuwe laag houtsnippers.. 
 

 
 
En in de Hooikiep organiseerde de stichting 
Curringherveld ‘het poppeslokje’ t.g.v. de 
geboorte van het Lauwerskwartet; onze 
samenwerking met De Spitkeet, Ot en Sien en 
Staatsbosbeheer met het Blotevoetenpad. Voor 
de folders en terzake informatie zie op onze 
website onder Organisatie/Arrangementen.  
 

 



 
14 april 2011 - Kikkers? 
Waarneming: Jan Snip aan de poele van Boele 
speurend naar kikkers die er enkele weken 
daarvoor (op 1 april?) nog bij duizenden (!) 
zouden zijn waargenomen... Er was er nu niet 
één te bekennen, maar we konden wel flinke 
hoeveelheden kikkerdril registreren (foto). 
Hoe dan ook hoopgevend! 
 

 
 
14 april 2011 - In het kader van het 
Cultuureducatieproject 'Kunst in de tuin van 
Groningen' was het Curringherveld, met dank 
aan het mooie weer, het ideale werkterrein 
voor de scholieren van de CBS Remmelt Booij 
uit Doezum. Onder het motto "...making the 
invisible visible..." van beeldend kunstenaar 
Liesbeth Takken uit Assen hebben ze 
veldkeien beschilderd, kunstobjecten van klei, 
steentjes en schelpen gecreëerd en enkele 
indrukwekkende grote kunstwerken op en 
naast de Ekohorn neergelegd. Het samen 
werken aan deze z.g.n. landart-projecten, 
ofwel 'sociale sculptuur' was zo inspirerend dat 
de leerlingen er gewoon niet mee wilden 
stoppen!  
 
6 april 2011 – Als onderdeel van het 
scholenproject hebben de schoolkinderen van 
de CBS Maranatha uit Kornhorn in en om de 
werkschuur een workshop beeldende kunst 
gedaan onder begeleiding van enthousiast 
'keunstner' Alie Popkema uit Bakkeveen. Al na 
enkele uren konden de kinderen vol trots hun 
uit speksteen gemaakte kunstvoorwerpen 
tonen (zie de foto hiernaast). 
 
N.b. Op de website onder Organisatie/Archief 
is het complete archief met Nieuwsbrieven 
van de werkgroep C&HEK en de Stichting 
Curringherveld vanaf 2005 t/m 2010 op te 
vragen, evenals het archief van de werkgroep 
Visie Kornhorn Vitaal vanaf 2004 tot 2010.  
 

 

 
Motto: Kruip eens ín het ei in plaats van er uit! 
 

 
 
Voor vragen over e/o kopij voor onze website 
stuur een mailtje naar info@curringherveld.nl 
of bel met Frank Blok, telefoon 0594-659626. 
 



 
24 februari 2011 - Goed en belangrijk 
nieuws: De Groene Gebiedscoöperatie. 
 
Donderdag 24 februari was er een CDA-
werkbezoek in onze regio en bracht ook 
staatssecretaris Henk Bleker van EL&I een 
bezoek aan de werkschuur van 
Staatsbosbeheer te Peebos. Gastheer 
Werkgroep Streekinitiatief (WSI) had het 
e.a.a. zo ingericht dat het een bezoek was aan 
de Werkplaats en er werd aandacht gevraagd 
voor de beproefde samenwerkingsvorm in 
onze regio die we ook wel de Groene 
Gebiedscooperatie (GGC) noemen. 
 

 
It's all in the picture! – Foto@Omke Oudeman 
 
December 2011 – Terugblik Bezinning 
 
In de Nieuwsbrief van 2010 heeft Nico Boele 
een bijdrage geschreven onder de titel 
Een bezinning: Wat is natuur?  
Citaat: Stel je deze vraag aan 10 mensen dan 
zou het zo maar kunnen er ook bijna 10 
meningen en ideeën naar voren komen en 
welke is goed? Mensen hebben soms totaal 
verschillende opvattingen en beelden die 
voortkomen uit wat iemand mooi vindt en  wat 
past bij een persoonlijke grondhouding. 
 
Met een grondhouding wordt bedoeld hoe 
iemand vanuit een principe, een overtuiging,  

 
tegen de wereld aankijkt en zo zijn of haar 
mening vorm geeft. Sommige filosofen 
benoemen 7 grondhoudingen; veelal beperkt 
men zich hier tot vier: 1) De Heerser, 2) De 
Rentmeester, 3) De Partner 4) De Participant. 
De vraag was: waar sta je zelf in dit model en 
vertaal dit naar hoe jij het Curringherveld ziet. 
 
Is iemand heerser of is iemand participant; u 
begrijpt dat dit  twee uitersten zijn en dat niet 
eenvoudig is om daar het midden in te zoeken. 
Discussies kunnen daarom ook lastig zijn; ze 
gaan dan ook niet over een paadje meer of 
minder of het al dan niet kappen van een 
boom, maar ze raken de diepste roerselen van 
de mens en sturen emoties het gesprek. En dat 
zal ook geen winnaar opleveren: iemand laat 
zich niet zó maar bekeren....  
 
Terugblikkend op 2011 kunnen we stellen dat 
wij niet alleen onderling als vrijwilligers  
verschillende grondhoudingen en meningen 
hebben over wat mooi is en wat niet, maar dat 
dit dus ook voor geldt voor beleidsmakers! 
 
Precies een jaar later blikt Nico opnieuw terug, 
nu dus op 2011, en bezint zich op 2012.... 
 
Bleker en Staatsbosbeheer. 
 
Het zal ondertussen niemand zijn ontgaan: we 
hebben in ons land een nieuwe regering 
gekozen. Dit kabinet heeft een flinke klus te 
klaren: het huishoudboekje weer op orde. 
Bezuinigingen hierbij zijn logisch en dus ook 
onontkoombaar. Ook het natuurbeleid wordt 
hierbij niet ontzien; het zou ook vreemd zijn 
als dat niet zo zou zijn. 
 
Een persoon die hier flink mee aan de slag is 
gegaan is Henk Bleker. Soms lijkt het wel of 
hij het gezicht is van het nieuwe kabinet, zo 
vaak is hij te zien en te horen in alle media. 
Het zijn niet alleen bezuinigingen waar we als 
Staatsbosbeheer en andere natuurorganisaties 
mee te maken krijgen. Ook volgt dit kabinet 
een andere denklijn dan eerdere kabinetten. Er 
is ook al een nieuwe gezegde over ontstaan: 
“het verBleekste landschap” 
 
Het belangrijkste verschil is denk ik dat waar 
de vorige kabinetten vooral geld en middelen 
inzetten vanuit de overheid (belastinggeld), 
deze regering werkt aan een veel kleinere rol 
voor de overheid en vooral gelooft in wat ‘de 
markt’ wordt genoemd. Echt een andere koers! 



 
Dit heeft enorme gevolgen voor een 
(overheids) organisatie als Staatsbosbeheer die 
tot nu ruim 80 % de middelen rechtstreeks van 
de overheid ontvangt: een korting van concreet 
–schrik niet- 70%!! 
 
Dat is niet een beetje bijsturen, nee, dat wordt 
een geheel nieuw vertrekpunt. Velen zullen 
hun werk niet behouden; we zakken van 1000 
naar hooguit 500 medewerkers… 
De voorbereidingen bij ons zijn in volle gang.  
Hoewel de naam van de organisatie niet zal 
veranderen zullen ook wij voor een deel ‘de 
markt‘ op moeten als commercieel bedrijf om 
wat we nog mogen doen ook te kunnen doen. 
Ik noem het woord ‘mogen’, want Bleker vindt 
ook dat we in Nederland nu al teveel natuur 
hebben, laat staan dat die mag mag groeien, en 
daarom zijn ook alle verbindingszones van de 
EHS al geschrapt. 
Zo moet (opdracht) Staatsbosbeheer landelijk 
17.000 ha verkopen en moeten we ook veel 
grond afstaan aan boeren en particulieren die 
dan ons beheer overnemen. 
Hoe ik daar zelf in sta is niet belangrijk. Ik heb 
daar wel een mening over, maar moet toch 
vooral aan de slag met de nieuwe koers. 
 

  
 
Natuurlijk wil ik daarover hier wel iets kwijt, 
omdat mijn werk méér is dan dagvulling en ik 
Henk Bleker ook persoonlijk wel redelijk ken 
(en hij mij) en hij ons gebied goed kent en daar 
óók een positieve mening over heeft... 
Zo kan ik zeggen dat natuur niet bij ‘de markt’ 
hoort en dat ‘alles wat kwetsbaar en weerloos 
is, veilig moet zijn bij een overheid’ en dat 
deze dit behoort te regelen, tegen elke prijs, als 
uiting van beschaving. 

 
Maar ik kan ook zeggen dat je als persoon, als 
boer, als dorp, als streek, daarin een taak en 
een verantwoordelijkheid hebt. 
Op dát punt moet ik Henk de hand drukken. 
Dat hebben we op 24 februari ook letterlijk 
gedaan in de Peebos. Niet alleen ik, maar ook 
Lea, Rob, Frank, Klaas en meer vrijwilligers in 
en buiten ons dorp uit het Westerkwartier. 
 

 
 
Henk Bleker heeft wél geproefd hoe de 
combinatie werkt tussen wat je als overheid 
geeft en hoe een lokale gemeenschap dat 
oppikt; dat je gezamenlijk mooie en duurzame 
vruchten kan laten groeien en oogsten. 
Als Henk dit bedoelt dan kunnen wij er hier 
wel mee leven, maar natuur kan niét zoveel 
geld opbrengen dat de rol van de overheid (via 
Staatsbosbeheer) er wel tussenuit kan. 
Ik geloof dus wel in deze combinatie en in die 
zin verandert er niet zo veel. 
 
Maar hoé beschermen en ontwikkelen we 
natuur en landschap (ons nationaal erfgoed!)? 
Ik heb wél grote zorgen over de gedachte van 
Henk Bleker dat de omvang van de natuur in 
Nederland wel terug kan. In vaktermen heet dit 
‘herijking Ecologische Hoofdstructuur’. In 
gewone termen: 25 % minder hectares... 
Voor het Westerkwartier gaat dit grote 
gevolgen krijgen! Want het oorspronkelijk 
plan ging uit van ‘afronding van bestaande 
natuurgebieden’. Hiervoor zou hier dan nog 
250 á 300 ha verworven moeten worden (e/o 
als particulier natuurbeheer ingezet worden). 
Het benodigde geld hiervoor komt niet meer 
beschikbaar zodat we nu kunnen zeggen dat 
‘het glas half vol of half leeg is’. 
Dit is de stand van zaken voor bijna alle 
natuurterreinen in het Westerkwartier. 
Het is nu aan de provincie Groningen om te 
bepalen waar natuurgebieden worden afgerond 
en ingericht en om te bepalen waar de sticker 
‘natuur’ en weer afgaat en wat er vervolgens 
met die grond gaat gebeuren. 
 



 
Voor het Curringherveld is de huidige situatie 
ook niet duidelijk. Zes ha is aangekocht e/o 
wordt als natuurgebied beheerd. Dit is slechts 
12 % van wat eerst de bedoeling was. 
Het is aan de provincie om te bepalen welke 
waarde men wil toekennen aan het reeds 
ontwikkelde Curringherveld, met alles en 
iedereen die daar bij hoort: wij allen dus en 
ook niet onbelangrijk: de school! En of er nog 
groeimogelijkheden zijn is zéér de vraag! 
 
De stichting zal dan ook alle zeilen bijzetten 
om dit niet verloren te laten gaan en alle 
energie inzetten om op eigen kracht wellicht 
toch nog zaken geregeld te krijgen.  
En dit past dan ook wel bij de uitgangspunten 
van dit kabinet en de ideeën van Bleker, met 
eigen initiatieven en via ‘de markt’ en met een 
kleinere rol voor Staatsbosbeheer. 
Maar, één troost.… de politiek is grillig en  
kabinetten zitten hooguit 4 jaar, terwijl het 
Curringherveld, met al jullie betrokkenheid, 
blijft en daar houd ik me aan vast.  
De laatste jaren hebben we vele politici, 
bestuurders en ambtenaren op bezoek gehad en 
steeds weer waren zij behoorlijk onder de 
indruk van het ‘product Kornhorn’. 
Ik hoor nogal eens dat wij hier een prachtig 
resultaat neerzetten als een ‘schoolvoorbeeld’ 
(in de dubbele betekenis) van samenwerking 
tussen vele personen, partijen en organisaties. 
In deze reken ik op de steun van Henk Bleker 
die ons ook als voorbeeld heeft genoemd! 
Vanuit deze positie ben ik voor de toekomst 
van het Curringherveld niet zo bang, zeg ik 
ook als medewerker van Staatsbosbeheer. 
Ik zie ook nieuwe ruimte en kansen als de 
stichting vanuit haar opgestelde toekomstvisie 
in het beleidsplan als marktpartij ‘de boer op 
moet’. Dat is niet nieuw voor de stichting, 
maar er zal een tandje bij moeten.  
Ze werkt nu al vanuit deze positie om de 
‘voorziening‘ in het Curringherveld te 
realiseren om zo, samen met het dorpshuis, 
meer gasten en activiteiten te krijgen. 
Het zal de kunst zijn om nog meer bronnen 
aan te boren en om nog meer organisaties en 
bedrijven weten te binden aan het gebied. 
Dit geldt ook voor Staatsbosbeheer en ik zie de 
Stichting Curringherveld een belangrijke 
partner om ook ónze doelen te realiseren. 
Voor mij is dit de opmaat voor een lang 
gekoesterde wens: de Groene 
Gebiedscoöperatie Westerkwartier. 
 
We houden moed! Nico Boele 

 
Transportmiddel/minitrekkertje. 
 
Een lang gekoesterde wens van de vrijwilligers 
gaat in vervulling! 
Dankzij de fa. Noord Machines te Marum/fam. 
Roelofsen, die een flink deel als sponsoring 
van de kosten voor hun rekening heeft 
genomen, kunnen we met ingang van 2012 
beschikken over een minitrekkertje in ons 
natuurgebied. Ook Staatsbosbeheer heeft een 
deel van de kosten voor haar rekening 
genomen vanuit het oogpunt dat ze graag 
coöperatief werkt in en rond hun terreinen 
waarin vrijwilligers actief bezig zijn. De 
stichting Curringherveld wil vanaf deze plaats 
Fa. Noord Machines en Staatsbosbeheer 
hartelijk danken dat zij het mogelijk maken dat 
deze minitrekker kan worden aangeschaft. 
 
Lief en Leed. 
In 2011 is overleden Annie v/d Meer, de 
vrouw van Joop. Bobby Boele en Tineke 
Frankes zijn dit najaar geopereerd. Wij wensen 
hen veel sterkte en beterschap toe. 
 
Berichten van de werkgroep natuur en 
milieu educatie (NME). 
 
Laten we even terugblikken op het afgelopen 
jaar. Het wordt bijna eentonig om te zeggen 
dat we veel succesvolle activiteiten hebben 
gehad, maar nee, niet één-tonig, integendeel: 
veelstemmig! Ik kom hier later op terug. 
De winter van 2010/2011 heeft lang geduurd, 
maar de veelgeprezen verkoop van wintervoer 
in de vorm van vetbollen heeft zowel de 
vogels als de NME-kas goed gedaan. 
Tegen het voorjaar vond dankzij de  ‘opa’s’ 
een schoonmaak en renovatie van de 
nestkastjes plaats. En de vogels hebben er 
dankbaar gebruik van gemaakt! Tientallen 
jonge vogels van verschillende soorten hebben 
het levenslicht gezien en konden in die veilige 
nestjes voorspoedig opgroeien dankzij de 
goede zorgen van hun ouders en wat het 
Curringherveld aan voedsel bood! Wat kun je 
genieten als je even de tijd neemt om het jonge 
getjilp en gekwinkeleer aan te horen. En als je 
dan mag beleven dat de jonkies uitvliegen: 
heerlijk!! 
 
Rond Pasen zijn we gewend aan de 
mogelijkheid voor de leerlingen om creatief 
met natuurlijke materialen een voorjaarsbode 
te maken. Een leuk opschikje voor thuis of om 
 



 
weg te geven. De kleuters mochten een 
afbeelding van kip of haas in een zelfversierd 
aardewerken potje meenemen. De onderbouw 
leefde zich uit op een laddertje wilgenhout of 
andere twijgen: twee treden hoog met daarop 
vrolijke viooltjes. De bovenbouw werd 
uitgedaagd om een moeilijker karwei te klaren: 
een stoeltje met een bakje violen. 
Zo werden veel woningen van Kornhorn in 
vrolijke, opgewekte sfeer gebracht.  
 

 
 
Op 25 mei werden bij Radio Noord maar liefst 
3 activiteiten van de projectweken ‘Muziek uit 
de Natuur’ uitgezonden: de Vroege Vogels-
wandeling, het vangen en ringen van vogels en 
het uitzetten van 4 egels. Dat laatste was ruim 
1 jaar geleden al afgesproken met het 
opvangcentrum voor dieren “De Fûgelhelling” 
in Ureterp. Ons egelhotel is nu dus in gebruik! 
 

 
 

 
En dan het project “Muziek uit de natuur”. De 
hele school en iedereen daar omheen was 
betrokken bij vogels, hun leefgewoonten, hun 
geluiden en de muzikale en beeldende 
vertaling ervan in ons natuurgebied. Mede 
dankzij slim gevraagde, en van harte gekregen 
professionele hulp, is er toegewerkt naar twee 
weken met volle teugen genieten van ons rijke 
Curringherveld. Zeker ook rijk aan 
vogelsoorten, zo bleek uit de demonstraties 
met vangnetten, waarbij de vogels zonder  
schade uit de lucht werden gehaald en even 
gemeten en bekeken konden worden. Bij de 
‘vroege vogels’-wandeling werden zo’n 20 
vogelsoorten opgemerkt, meer dan waarop van 
tevoren werd gerekend! 
 

 
Een 'bastaard nachtegaal' ofwel (vr.) Zwartkop 
Sylvia-zanger, zojuist geringd. 
 
En wat hebben we een schitterende afsluiting 
mogen beleven met het slotconcert van 
“Muziek uit de natuur”. Tijdens een avond met 
prachtig weer werd een veelstemmige 
productie neergezet met een bijna tot 
wereldtoneel omgetoverde Poele van Boele. 
Alle door de leerlingen ‘geadopteerde’ 
vogelsoorten met hun bijpassende geluiden 
werden ten tonele gevoerd. Ondertussen  
beleefden de toeschouwers het levensverhaal 
en de jaarcyclus van de zwaluw onder 
begeleiding van mooie muziekklanken. Het 
goede leven en de gaven, maar ook de gevaren 
van de natuur en de elementen kou, storm,  



 
regen, hagel, donder en bliksem, kregen hun 
plek in dit vijfdelige concert.  
Het totale beeld was overdonderend, zo 
prachtig, dat onze school met alle deelnemers, 
jong en oud, dit samen konden klaarspelen: 
echt GROTE KLASSE ! 
 
Hiervan is zelfs een hele filmreportage op 
DVD uitgebracht. Via de school is dit 
materiaal als trots aandenken voor een klein 
bedrag te koop. De opbrengst wordt natuurlijk 
gebruikt voor het toekomstige NME-werk. 
 
Volgde een zomervakantie van betrekkelijke 
rust. Betrekkelijk, want de ons bekende 
Natuur- en Ontdekpaden, voor feestjes en 
groepen, werden ook in de zomer nog wel 
geboekt. Na de vakantie zijn wij met de 
docenten vol goede moed doorgegaan op ons 
groene spoor. 
 
We hebben ervoor gekozen om de 
kinderboekenweek en de vleermuisweek te 
combineren. 
Het thema “Helden” is prima van toepassing 
op iedereen, die het beeld van de vleermuis wil 
verbeteren. 
Er is, onnodig, nog steeds een té negatief beeld 
over deze mooie dieren met hun bijzondere  
manier van voedsel zoeken door middel van 
echolocatie. Alle kinderen zijn dan ook 
uitgedaagd met behulp van heel veel 
leermiddelen om geïnteresseerd te raken in de 
wondere wereld van de vleermuizen. 
De school werd prachtig ingericht met heel 
veel plaatwerk, tekeningen en mobiles over 
vleermuizen. Er werd een speciale vleermuis 
leer- en werkmap gemaakt en informatie van 
internet opgezocht en bekeken. De vleermuis 
werd zelfs met een liedje bezongen! 
 
De excursie op vrijdagavond 30 september 
(met mooi weer!) was overbezet: op zoveel 
belangstelling hadden we als organisatie niet 
gerekend!  
Een prachtige avond, met voor de tijd van het 
jaar toch nog goed resultaat. Iedereen heeft de 
piepjes kunnen horen met behulp van de 
speciale apparaatjes, de bat (Engels voor 
vleermuis)-detectoren. Van de vleermuis- 
werkgroep uit Groningen konden we 
vleermuisbrillen huren. Als je die opzet, kun je 
jezelf een vleermuis voelen, die goed op de 
piepjes moet letten om niet ergens tegen aan te 
‘vliegen’! Zie de foto. 
 

 

 
 
TROTS! 
Ja, dat zijn we met zijn allen. En wel om 
meerdere redenen! 
- De Maranatha school is en blijft een 
voorbeeldschool, een trendsetter op het gebied 
van Natuur en Milieu Educatie (NME). 
Daarom mocht de school een groep 
leerkrachten van 10 verschillende scholen uit 
het Westerkwartier ontvangen om uit te leggen 
hoe dit werk door de school is opgepakt en 
vervlochten in het schoolplan. Onze school 
bewijst doorlopend dat het kan:  aandacht voor 
rekenen, taal en andere belangrijke 
basisvakken en vaardigheden gaan goed samen 
met NME, waarin heel veel verschillende 
vakken, (creatieve) vaardigheden, emotionele 
betrokkenheid en koppeling met de directe 
leefwereld tot hun recht komen. 
- We hebben de informatie gekregen dat ons 
locale/regionale NME-werk een eervolle 
vermelding krijgt in een rapport van de 
Verenigde Naties! 
-De NME-werkgroep blijft initiatieven nemen 
en doorgeven in de regio langs meerdere lijnen 
Eén daarvan is de betrokkenheid bij de pas 
opgerichte Stichting voor Natuur, 
Duurzaamheid en Cultuur Educatie (NDCE), 
die een kantoor en uitgiftepunt voor materialen 
heeft in het gebouw van Penta Primair in 
Grootegast. 
Inmiddels zijn de kerstactiviteiten volop in 
uitvoering. Er worden veel voederkransen voor 
de vogels gemaakt, zodat de dieren niet 
worden vergeten in de donkere dagen. En dan 
merken we maar weer: vele handen maken 
licht werk. Daarom eindig ik met alle 
vrijwilligers te bedanken, voor het meedoen in 
voorbereiding en uitvoering van de vele 
activiteiten die we op touw zetten. 
 
Namens de NME-werkgroep een gezegende 
Kerst en voorspoedig 2012 gewenst.  
Rob Heringa


